
 

Úřad vlády České republiky  

Odbor lidských práv a ochrany menšin   

 

Zápis z jednání Rady vlády pro národnostní menšiny 

ze dne 30. března 2023 

Jednání se uskutečnilo dne 30. března (11.00 -15.00 hod.) ve Strakově akademii (Starý tiskový 

sál, nábř. E. Beneše 4, Praha 1. 

 

Přítomní členové Rady:   

  

Klára Šimáčková Laurenčíková (místopředsedkyně Rady), Martin Herbert Dzingel 

(místopředseda Rady, německá menšina), Jiří Valenta (MF), Michal Franěk (MSp), Stanislav 

Křeček (veřejný ochránce práv), Jana Hajná (Asociace krajů ČR), Patrik Doležal (Svaz měst a 

obcí ČR), René Petráš (Právnická fakulta UK), Alena Kovářová (běloruská menšina), Georgi 

Bečev (bulharská menšina), Petr Rojík (německá menšina), Anna Rákóczi (maďarská menšina), 

Ján Balog (romská menšina), Eugenie Číhalová (ruská menšina), Vladimír Skalský (slovenská 

menšina), Bohdan Rajčinec (ukrajinská menšina), Dariusz Branny (polská menšina), Dagmar 

Březinová (rusínská menšina), Adriano Mandilas (řecká menšina); 

                                                                                                                                                                                   

Pověření zástupci omluvených členů Rady:  

 

Michal Černý (MŠMT), Jana Gombárová (MK), Petr Voříšek (MV), Jiří Kalašnikov (MZV), David 

Beňák (MPSV);  

  

Hosté: 

  

Hayato Josef Okamura (PSP ČR), Blanka Bartíková (MK), Anna Podpierová (ČSÚ), Robert 

Šanda (ČSÚ), Martin Zelený (ČSÚ), Mai Ngueynová (vietnamská menšina), Adam Pláteník 

(asistent poslance),  Harald Scheu (Právnická fakulta UK); 

  

Omluvení členové Rady:  

  

Petr Fiala (předseda Rady), Jana Kotalíková (VÚV), Milan Němeček (MK), Jan Mareš (MŠMT), 

Zdislava Odstrčilová (MPSV), Petr Vokáč (MV), Martin Povejšil (MZV), Ivona Shafaq (romská 

menšina), Uyen Huu Pham (vietnamská menšina), Jaroslav Miňo (slovenská menšina), Lenka 

Kopřivová (chorvatská menšina), Jovan Mitrović (srbská menšina); 

  

Úřad vlády ČR:   

  

Andrea Baršová, Tadeáš Mertlík, Denisa Černohousová, Thuy Dieu Nguyen, Veronika Mácová. 

  

 
  

 

 



 

Schválený programu jednání:  
 
1. Úvodní slovo zmocněnkyně vlády pro lidská práva  

2. Příspěvek Bohdana Rajčince ohledně jednání zástupců ukrajinských spolků 

3. Prezentace ČSÚ ke sčítání lidu: údaje s rozdělením na cizince a občany ČR a struktura 
dle náboženství  

4. Výbor pro dotace – výsledky prvního jednání a schválení nového znění statutu  

5. Výbor pro menšinové kultury a návrh na přípravu změny Zákona o právech příslušníků 
národnostních menšin  

6. Různé  

a. Příprava materiálu k ochraně moravské chorvatštiny dle Jazykové Charty  

b. Informace o mezinárodní iniciativě na podporu menšinových památek a aktivity týmu 
řešícího právní problémy národnostních menšin na Právnické fakultě UK  

c. Renominace členů do komise v dotačním programu Podpory rozšiřování a přijímání 
informací v jazycích národnostních menšin  
 
 

1. Úvodní slovo zmocněnkyně vlády pro lidská práva  

Místopředsedkyně Rady K. Š. Laurenčíková přivítala přítomné členy Rady vlády pro národnostní 

menšiny (dále jen „Rada“) a zahájila jednání. Na úvod omluvila z jednání předsedu Rady P. Fialu, 

který se musel omluvit z důvodu kolize s jiným jednáním. K. Š. Laurenčíková zmínila, že 

v plánovém programu jednání je reflexe dat ze sčítání lidu ve vztahu k národnostním menšinám. 

Připomněla, že zjišťování národnosti je nedílnou součástí sčítání a je jediným nástrojem dle 

zákona č. 128/2000 Sb. o obcích a zákona č. 129/2000 Sb. o krajích, dle kterého lze zřizovat 

výbory pro národnostní menšiny na úrovni obcí a krajů. K. Š. Laurenčíková dále doplnila, že klesá 

počet lidí, kteří se v censu hlásí k národnostní menšině. K. Š. Laurenčíková se dále věnovala 

vojenskému konfliktu na Ukrajině a zdůraznila, že Česká republika zvládla humanitární situaci 

spojenou s konfliktem a poděkovala B. Rajčincovi, zástupci ukrajinské menšiny, za spolupráci. 

K. Š. Laurenčíková ještě dodala, že se zúčastnila setkání zástupců ukrajinských spolků, a že 

byla vládou jmenována národní koordinátorkou pro adaptaci a integraci uprchlíků z Ukrajiny, tedy 

držitelů dočasné ochrany a jejím cílem je koordinovat dialog mezi zástupci veřejného sektoru, 

měst, obcí, krajů, neziskového sektoru a zástupců ukrajinské menšiny. Zdůraznila, že pro 

úspěšnou adaptaci a integraci je důležité nastavit důstojné podmínky pro všechny skupiny 

obyvatel.  

Dále K. Š. Laurenčíková přešla k pracovní části jednání. Rada má v současnosti 33 členů, 

protože došlo k rezignaci člena Rady G. Kopeće, který rezignoval z osobních důvodů. Následně 

byla potvrzena usnášeníschopnost Rady, neboť bylo přítomno 23 členů (bylo zapotřebí alespoň 

17 přítomných členů nebo jejich pověřených zástupců). K. Š. Laurenčíková dále krátce 

představila plánovaný program jednání. B. Rajčinec následně požádal členy Rady o mimořádné 

zařazení příspěvku o výsledcích jednání ukrajinských spolků na program. K. Š. Laurenčíková 

dala hlasovat o zařazení bodu do programu. Návrh byl přijat, pro hlasovalo 23 členů. 

 



 

2. Příspěvek Bohdana Rajčince ohledně jednání zástupců ukrajinských spolků 

B. Rajčinec poděkoval K. Š. Laurenčíkové za osobní účast na jednání. Na jednání bylo 

registrováno 65 osob z 37 registrovaných i neregistrovaných českých a ukrajinských spolků. 

Jednání se zúčastnil i český velvyslanec při NATO Jakub Landovský. Z jednání vyplynuly 

následující okruhy, na které se ukrajinská menšina v ČR zaměřuje: kultura, děti, vzdělávání, hlas 

Ukrajiny v ČR, humanitární pomoc a dezinformace v mediálním prostoru. Ze všech zmíněných 

okruhů budou vytvořeny výstupy, které budou poskytnuty zájemcům. Dále byly ve spolupráci 

s UNICEF a dalšími organizacemi naplánovány výjezdy do regionů. K. Š. Laurenčíková požádala 

o zaslání výstupů z pracovního setkání se zástupci ukrajinským spolků. H. J. Okamura se zeptal, 

jaký je konkrétní palčivý problém, který se momentálně řeší. B. Rajčinec odpověděl, že 

problémem je zaměstnávání lidí, kteří neumí český jazyk nebo jsou v rizikovém předdůchodovém 

věku.  

3. Prezentace ČSÚ ke sčítání lidu: údaje s rozdělením na cizince a občany ČR a 
struktura dle náboženství  

Zástupci ČSÚ připravili prezentaci ke sčítání lidu. R. Šanda zmínil, že první výsledky byly 

zveřejněny v lednu 2022. Od té doby jsou prezentovány dílčí výsledky. Dne 30. března 2023 byly 

uveřejněny poslední dílčí výsledky, údaje o dojížďce do práce a škol. Data jsou na webu ČSÚ. 

Plánuje se zpuštění dvou aplikací, Geoportál a Dataset. K dispozici jsou také ekonomické 

charakteristiky příslušníků národnostních menšin. A. Podpierová představila konkrétní výsledky 

ze sčítání lidu. V současné době se údaje o národnosti zjišťují jen ze sčítacích formulářů. 

Ve sčítání v roce 2021 byla otázka na národnost dobrovolná, formou otevřené otázky. Bylo 

možné uvést až dvě národnosti nebo odpověď neuvést. Výrazná část odpovědí nebyla vyplněna. 

Statistici zaznamenali téměř 1 200 národností a jejich kombinací. Státní občanství se oproti tomu 

při sčítání v roce 2021 zjišťovalo z registru obyvatel. Zastoupení občanů ČR mezi příslušníky 

národnostních menšin se liší, neboť při sčítání se k dané národnostní mohou přihlásit i osoby, 

které nejsou občany ČR, ale mají zde trvalý, nebo přechodný pobyt. Příslušníci ukrajinské nebo 

běloruské menšiny jsou téměř v 90 % cizinci, naopak příslušníci německé nebo polské menšiny 

jsou převážně občané ČR. Je to ovlivněno délkou a druhem pobytu v ČR. Dále byla ve sčítání 

položena otázka na náboženskou víru, otázka byla opět dobrovolná a otevřená. Polovina 

příslušníků národnostních menšin se hlásí k pravoslavné víře, druhá polovina pak k víře 

katolické. R. Šanda doplnil, že lidé, kteří uvedli ve sčítání svoji národnost, tak častěji zodpověděli 

také otázku na náboženskou víru.  

K. Šimáčková Laurenčíková otevřela rozpravu. M. H. Dzingel se zeptal, jestli je pravda, že při 

příštím sčítání v roce 2031 bude vypuštěna otázka dotazující se na národnost. Pokud tomu tak 

bude, tak jakým způsobem se bude zjišťovat národnost? Dodal, že je to důležité kvůli financování 

aktivit národnostních spolků ze státního rozpočtu a ze stran mateřských států. R. Šanda 

odpověděl, že evropským trendem je upouštět od klasického cenzu a využívat administrativní 

data, ale další sčítání by mělo ještě proběhnout podobnou formou jako v roce 2021. Panuje ale 

tlak, aby sčítání byla častější a levnější. M. Zelený dodal, že by se data měla sbírat častěji a měla 

by být vytvořena dlouhodobější vize. V. Skalský zdůraznil, že data o národnostních menšinách 

jsou pro činnost menšin zásadní a apeloval, aby vznikla expertní mezirezortní skupina, která by 

řešila sběr dat o národnostních menšinách. J. Balog dodal, že data o romské menšině nejsou 

aktuální a pravdivá a doporučil, aby byla vytvořena další situační analýza o romské menšině 

v ČR. Zpráva o stavu romské menšiny dle něho nemůže obsáhnout všechny aspekty problémů, 

které se Romů dotýkají. D. Beňák reagoval, že je otázka, co má být cílem situační analýzy a jaká 

data by se měla sbírat. Situační analýzy se vytváří dlouho a v době zveřejnění už nemusí být 



 

aktuální. Zároveň se jedná o kvalifikované odhady. R. Petráš dodal, že PF UK připravuje projekt, 

jehož součásti je problematika zjišťování dat o národnostních menšinách. Domnívá, že je důležité 

určit, jaká data sbírat a jak je využívat. S. Křeček reagoval, že nejsou tak důležitá data o vlastní 

národnosti, ale o podmínkách v jakých národnostní menšiny žijí. Nejsou data o stavu bydlení 

příslušníků romské národnostní menšiny.  

E. Číhalová sdělila členům Rady, že v minulých letech tři ruské národnostní spolky nechtěly 

zveřejnit náplň svoji činnosti. Zároveň v posledních letech vznikly spolky, které se formálně 

nehlásí k ruské národnostní menšině, ale ruské jsou. Podporu získávají od krajů a měst a 

v některých případech i od Ruské federace. E. Číhalová se tázala, jestli se na financování spolků 

nevztahují sankce. P. Voříšek uvedl, že Ministerstvo vnitra může prověřit, zda tyto spolky 

nepořádají veřejné sbírky ve smyslu zákona č. 117/2001 Sb., o veřejných sbírkách a o změně 

některých zákonů (zákon o veřejných sbírkách), ve znění pozdějších předpisů. P. Voříšek dále 

doplnil, že v případě jiných podezření nebo konkrétních zjištění je nutné se obrátit vždy na 

příslušný orgán činný v trestním řízení. E. Číhalová dodala, že by ráda MV poskytla seznam 

spolků podporovaných Ruskou federací. J. Valenta reagoval, že MF implementuje mezinárodní 

sankce. Pokud je si vědom, tak na spolky registrovány v ČR se sankce nevztahují. Požádal také 

o seznam spolků.  

K. Šimáčková Laurenčíková informovala přítomné o situaci na Olšanských hřbitovech, která se 

projednávala na minulém jednání Rady. Setkala se v této věci s ministrem vnitra V. Rakušanem. 

Věc byla prošetřována ze strany Policie ČR, která neshledala, že se jedná o skutky v intencích 

trestného činu. Nicméně se K. Šimáčková Laurenčíková obrátila na pražský odbor extremismu 

a terorismu, na který byla věc postoupena. 

H. J. Okamura připomněl, že náboženské komunity přispívají k adaptaci a integraci. M. Černý 

ještě reagoval, že pro vzdělávání v jazyce národnostních menšin potřebují data o národnostních 

menšinách dle platné legislativy. K. Š. Laurenčíková na závěr diskuze požádala zástupce ČSÚ 

o společnou schůzku k věci sběru datu o národnostních menšinách. 

4. Výbor pro dotace – výsledky prvního jednání a schválení nového znění statutu  

K. Š. Laurenčíková otevřela další bod jednání. Dne 12. ledna 2023 se konalo zasedání Výboru 

pro dotace, na programu tohoto jednání byla změna statutu, K. Š. Laurenčíková představila dané 

změny. J. Balog, předseda Výboru, zhodnotil jednání výboru velmi kladně. V. Skalský, 

místopředseda Výboru, dodal, že účast byla vysoká a diskuze byla důležitá pro zástupce 

národnostních menšin i pro zástupce veřejného sektoru. Proběhlo hlasování o usnesení.  

Usnesení č. 1/2023 

Rady vlády pro národnostní menšiny 

ze dne 30. 3. 2023 

k bodu č. 4 

Rada vlády pro národnostní menšiny 

Schvaluje představenou podobu Statutu Výboru pro dotační politiku Rady vlády pro 

národnostní menšiny, která vznikala v rámci jednání Výboru pro dotační politiku, a 

participovali na ní všichni jeho členové ve spolupráci se sekretariátem. Návrh statutu 

byl členům RVNM předem rozeslán a bude i přílohu tohoto zápisu. 



 

 

 

HLASOVÁNÍ  

PRO Zdržel se  PROTI 

24 0 0 

 

Usnesení bylo přijato. Schválený nový statut je přílohou zápisu. 

5. Výbor pro menšinové kultury a návrh na přípravu změny zákona o právech 
příslušníků národnostních menšin  

K. Š. Laurenčíková představila další bod programu a tím je plán na vytvoření nového Výboru pro 

menšinové kultury, přičemž zmínila, že se na ni a Sekretariát obracejí zástupci menšin, kteří se 

chtějí stát členy Rady. Doplnila, že probíhá diskuze s odborníky o tom, jak jsou v ČR nastavené 

podmínky uznávaní národnostních menšin. Dle K. Š. Laurenčíkové je nutné se podívat na 

současné podmínky „uznávání“ národnostních menšin – tedy přijetí do Rady, protože uznání 

národnostních menšin má i vliv na dotační politiku. K. Š. Laurenčíková proto požádala Radu 

o schválení vzniku Výboru pro menšinové kultury. Výbor by měl sloužit jako místo pro dialog pro 

ty zástupce skupin obyvatel, kteří chtějí navázat spolupráci se státem. K. Š. Laurenčíková 

vyzvala profesora H. Scheue, aby popsal kontext uznávání národnostních menšin v sousedních 

zemích. 

H. Scheu je členem Monitorovacího výboru Rady Evropy pro Rámcovou úmluvu o ochraně 

národnostních menšin. Zmínil, jak se na mezinárodní úrovni řeší uznávání národnostních menšin 

a komu přísluší ochrana. Podle Rámcové úmluvy neexistuje jednotná definice národnostních 

menšin, každá smluvní strana si stanovuje definice sama. Monitorovací výbor Rady Evropy 

doporučuje smluvním stranám aplikovat flexibilní podmínky, tedy označit za národnostní 

menšiny, ty, kteří požádají o ochranu podle Rámcové úmluvy. Česká republika je v uznávání 

velmi benevolentní. Například Rakousko uznává šest národnostních menšin, Německo čtyři a 

Česká republika čtrnáct národnostních menšin. Nicméně v ČR nejsou pro všechny národnostní 

menšiny podmínky stejné, například jazyková práva nejsou pro všechny menšiny stejná. Měla 

by se nastavit transparentní kritéria a nová řešení. Krátkodobé řešení je zřízení Výboru pro 

menšinové kultury. Měly by se zvážit podmínky začlenění do výboru a náplň činnosti. Dle H. 

Scheue by dlouhodobým řešením měla být úprava legislativy, dokonce i Listiny základních práv 

a svobod. Například se již nepoužívá označení etnické menšiny. V zákoně č. 273/2001 Sb. o 

právech příslušníků národnostních menšin by se měly upravit podmínky pro označení 

národnostní menšiny.  

K. Š. Laurenčíková zdůraznila, že téma není jednoduché a je zapotřebí nastavit spravedlivý a 

transparentní přístup. Následně otevřela rozpravu. R. Petráš se podobně jako H. Scheu nebrání 

myšlence úpravy Listiny základních práv a svobod. Dále zmínil, že PF UK připravuje projekt, 

jehož součástí je otázka analýzy složení Rady z hlediska zapojení zástupců dalších 

národnostních menšin. Další analýza se týká akčních plánů plnění závazků ČR vůči 

národnostním menšinám. P. Doležal, se domnívá, že změna Listiny základních práv a svobod 



 

není reálná a podpořil vznik Výboru pro menšinové kultury. Uznání dalších národnostních menšin 

podle něj povede k finančnímu zatížení. D. Beňák také podpořil vznik výboru. K. Š. Laurenčíková 

ještě navrhla uspořádání odborného semináře na téma uznávání národnostních menšin. J. 

Kalašnikov také podpořil Výbor i odborný seminář. Považoval by za vhodné na odborný seminář 

pozvat i zástupce Rady Evropy. Dodal, že podobný seminář se uspořádal i při procesu uznávání 

běloruské a vietnamské menšiny, přičemž zmínil, že proces byl tehdy problematický. B. Rajčinec 

dodal, že uznání menšin se odvíjí od potřeb jednotlivých států. ČR je dle něj úspěšná v integraci 

cizinců, benevolentní podmínky pro uznávání národnostních menšin tomu napomáhají. V. 

Skalský podpořil zřízení výboru. Uznávání všech menšin není udržitelné a zároveň je náročné. 

Uvědomuje si, že je lidsky složité to řešit a dodal, že podmínky uznávání musí konkrétní. M. 

Nguyeová podpořila vznik výboru. Dodala, že Vietnam uznání vietnamské národnostní menšiny 

využívá pro svoji propagandu. R. Petráš doplnil, že byl jeden z těch, kteří připravovali dokumenty 

uznání běloruské a vietnamské menšiny. Dodal, že se tématu uznávání národnostních menšin 

věnuje velmi malé množství odborníků. P. Doležal zmínil, že v některých obcích převažují 

zástupci národnostních menšin nad majoritní společností. K. Š. Laurenčíková se zeptala, o jaké 

jde obce a jaké to přináší důsledky. P. Doležal odpověděl, že přesné informace nemá a 

zopakoval, že podporuje vznik výboru. 

K. Š. Laurenčíková zrekapitulovala daný bod a dala hlasovat o usnesení.  

Usnesení č. 2/2023 

Rady vlády pro národnostní menšiny 

ze dne 30. 3. 2023 

k bodu č. 5 

Rada vlády pro národnostní menšiny 

I. Ve snaze zajistit participaci na činnosti Rady též společenstvím, která žijí na území 

ČR, ale k současnému datu nenaplňují všechny znaky národnostní menšiny, 

zřizuje Rada Výbor pro menšinové kultury.  

II. Pověřuje sekretariát, aby na příštím jednání Rady předložil k projednání návrh 

statutu tohoto výboru. 

HLASOVÁNÍ  

PRO Zdržel se  PROTI 

23 0 0 

Usnesení bylo přijato. 

6. Různé  

a. Příprava materiálu k ochraně moravské chorvatštiny dle Jazykové Charty  

K. Š. Laurenčíková představila další bod jednání, které na program navrhlo Ministerstvo 

zahraničních věcí. Sekretariát Rady finalizuje materiály, které budou rozeslány na ministerstva. 



 

Proběhla schůzka se zástupci moravských Chorvatů a zástupci resortů. J. Kalašnikov dále 

popsal proces schvalování ochrany moravské chorvatštiny. 

b. Informace o mezinárodní iniciativě na podporu menšinových památek a aktivity 
týmu řešícího právní problémy národnostních menšin na Právnické fakultě UK 

Daný bod představil R. Petráš, který zopakoval, že se problematice národnostních menšin věnuje 

málo odborníků. V současnosti je předložen projekt ve spolupráci s Úřadem vlády. Hlavními jeho 

cíli jsou analýza zapojení dalších menšin do Rady, analýza sčítání lidu a analýza mezinárodních 

závazků ČR vůči národnostním menšinám. Dále R. Petráš popsal iniciativu pro menšinové 

památky, které jsou vázány na nedominantní národnost nebo náboženství. Památky jsou 

klíčovou součástí kulturního dědictví a ČR se zavázala tyto památky chránit. Národnostní 

menšiny vnímají památky jako žádoucí propagaci vlastní kultury. Zmínil, že Evropská komise 

zablokovala požadavky MPO na tradiční podporu turismu, například podporu lázeňství. Dochází 

totiž ke změně podpory turismu, musí být zohledněny požadavky ekologické. Může tak vzrůst 

zájem o menšinové památky a kultury. P. Doležal doplnil, že uznávání kulturních památek na 

území měst je zdlouhavý proces. Zmínil, že uznávání menšinových památek by mohlo být 

předmětem jednání na případně nově vzniklém Výboru pro menšinové kultury. 

c. Renominace členů do komise v dotačním programu Podpory rozšiřování a 
přijímání informací v jazycích národnostních menšin  
 

O zařazení daného bodu požádal Odbor médií a audiovize Ministerstva kultury. Poptávána byla 

renominace členů do komise za řeckou a srbskou menšinu. Srbská menšina člena do komise 

nenavrhla, ale může tak učinit i během roku. Dotační řízení na rok 2023 bylo uzavřeno a komisi 

je třeba doplnit pro další dotační cyklus.Řecká menšina navrhla Mgr. Annu Katerinu Vintrovou 

jako zástupkyní do komise. A. Mandilas poznamenal, že proces navržení člena byl složitý, jelikož 

většina příslušníků řecké národnostní menšiny žije na severní Moravě. Navržená zástupkyně se 

stěhuje do Prahy, tudíž se může stát členkou komise. Následovalo usnesení. 

 

Usnesení č. 3/2023 

Rady vlády pro národnostní menšiny 

ze dne 30. 3. 2023 

k bodu č. 6 

doporučuje Ministerstvu kultury jmenovat členkou dotační výběrové komise MK ČR, odboru 

médií a audiovize, Mgr. Annu Katerinu Vintrovou LL.M., jako zástupkyni řecké národnostní 

menšiny. 

HLASOVÁNÍ  

PRO Zdržel se  PROTI 

23 0 0 

Usnesení bylo přijato. 



 

M. Nguyenová se dále dotázala zástupců MK, jestli se neplánuje změna znění podpory 

v dotačním programu Podpory rozšiřování a přijímání informací v jazycích národnostních 

menšin, aby mohly být podporovány i projekty v elektronické podobě. B. Bartíková odpověděla, 

že by se muselo změnit nařízení vlády č. 98/2002 Sb., aby mohlo dojít i k podpoře elektronickému 

šíření informací. Dodala, že v minulém roce bylo mimořádně podpořeno vysílání Rádia Ukrajina 

v ukrajinštině. K. Š. Laurenčíková zmínila nutnost se věnovat podpoře šíření informací a že se 

podmětem M. Nguyenové budou v budoucnu věnovat. 

G. Bečev podpořil podnět M. Nguyenové, že je nutné podpořit projekty na šíření informací online. 

Domnívá se, že vláda upozaďuje podporu nezávislé žurnalistiky a boj s dezinformacemi. Požádal 

o pozvání T. Pojara na jednání Rady, aby Radu informoval o současném stavu boje 

s dezinformacemi. K. Š. Laurenčíková odpověděla, že T. Pojar se nemohl zúčastnit jednání a dle 

jejích informací nejsou ještě k dispozici ucelenější výstupy o boji s dezinformacemi. K. Š. 

Laurenčíková dodala, že znovu požádají T. Pojara nebo někoho z jeho spolupracovníků o účast 

na jednání. H. J. Okamura doplnil, že měl schůzku s G. Bečevem, ze které vyplynulo, že část 

starších příslušníků bulharské menšiny je náchylná k podléhání prokremelské propagandě. H. J. 

Okumara to vnímá jako případný bezpečnostní problém. Považuje za vhodné, aby se dalšího 

jednání zúčastnil osobně T. Pojar. 

M. H. Dzingel informoval přítomné, že 28. dubna 2023 proběhne konference o německých 

hrobech, ze které by měly být konkrétní výstupy. Pozval přítomné na danou konferenci. 

J. Balog se zeptal, jestli už proběhla jeho nominace jako stálého hosta do Rady vlády pro 

záležitosti romské menšiny. A. Baršová odpověděla, že jeho nominace bude na programu 

jednání  Rady vlády pro záležitosti romské menšiny, která se bude konat 11. dubna 2023. T. 

Mertlík dodal, že v létě vyprší členům Rady mandáty a dojde k renominaci členů.  

 

Místopředsedkyně Rady K. Š. Laurenčíková ukončila jednání a poděkovala přítomným za jejich 

aktivní účast na zasedání Rady. 

 

 

 

V Praze dne 18. května 2023 

 

Zpracoval: Tadeáš Mertlík 

Za správnost: Andrea Baršová 

 

 

 

Mgr. Klára Šimáčková 

Laurenčíková v. r. 

 

Místopředsedkyně Rady 

vlády pro národnostní 

menšiny 

 

 

Příloha č. 1: Statut Výboru pro dotační politiku 


